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  Protokół  Nr LIX/2023 

z  sesji Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

odbytej w dniu  31 sierpnia 2023 roku 

w godz. od 1600 do 16 50 

 

W sesji uczestniczyło 12 radnych (ustawowo 15 radnych)   

Obecni (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek,  

Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, 

Malicki Roman, Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

Nieobecni radni (3): Piotr Kędzia, Szczepaniak Tomasz, Elżbieta Wojciechowska 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu. 

W sesji uczestniczyli także: 

Burmistrz Borku Wlkp. – Marek Rożek 

Sekretarz Gminy – Jolanta Chudzińska  

Skarbnik Gminy – Monika Hornicka 

Kierownik Posterunku Policji w Borku Wlkp. - Mateusz Szewczykowski 

 

Ad.1. Otwarcie obrad. 

Otwarcia sesji dokonał Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak, który powitał 

wszystkich radnych oraz gości. 

Następnie Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, że w sesji uczestniczy 11 radnych  

i Rada jest władna do  podejmowania uchwał, gdyż jest zachowane quorum (nieobecny radny 

Radosław Andrzejak). 

 

Ad.2. Ustalenie porządku obrad. 

1. Otwarcie obrad. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  z obrad LVIII sesji Rady Miejskiej. 

4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

6. Interpelacje i zapytania radnych. 

7. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawie: 

1) zmian  budżetu  i w budżecie  na rok 2023; 
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2) sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność Gminy 

Borek Wlkp.;  

3) likwidacji Przedszkola Samorządowego w Borku Wlkp. wchodzącego w skład 

Zespołu Szkolno - Przedszkolnego w Borku Wlkp.; 

4) wyłączenia Przedszkola Samorządowego w Borku Wlkp. z Zespołu Szkolno -

Przedszkolnego w Borku Wielkopolskim; 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę Borek Wielkopolski; 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka Publicznego w Karolewie; 

7) wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Borek Wlkp. do Projektu w ramach 

Krajowego Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 

pn. „Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie 

A1.Rozwój istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących 

klastrów energii (klastry z koncepcją rozwoju)”. 

 

8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

9. Zakończenie.             

                                            

Przewodniczący Rady – na prośbę Burmistrza wnioskuję o wprowadzenie do porządku sesji 

następujących projektów uchwał omawianych na posiedzeniu wspólnym Komisji: 

 

1) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023 – 2029; 

2) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

 

Przewodniczący Rady – czy są inne uwagi. 

 

Burmistrz - wnioskuję o wycofanie z porządku sesji projektu uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na przystąpienie Gminy Borek Wlkp. do Projektu w ramach Krajowego Planu 

Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. „Instalacje OZE 

realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie A1.Rozwój istniejących Klastrów 

Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących klastrów energii (klastry z koncepcją 

rozwoju)” w związku z tym, że nie są jeszcze jasne wszystkie kwestie związane z 

finansowaniem projektu na najbliższe lata. Myśleliśmy, że dzisiaj, tak jak na Komisji 
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sugerowałem, uda się wyjaśnić pewne kwestie. Właściwie prawie wszystkie zostały 

wyjaśnione, ale kwota sama będzie związana z projektem, który ostatecznie będziemy 

przyjmować w przyszłym tygodniu. Także uchwała pojawi się na kolejnej sesji, która 

najprawdopodobniej będzie 28 września i wtedy najprawdopodobniej będziemy przyjmować. 

Nie wpływa to na możliwość złożenia wniosku o środki zewnętrzne. Niczego nie blokujemy. 

Jedynie na tym etapie nie możemy jeszcze takiej uchwały podjąć, skoro są nie do końca jasne 

pewne sytuacje. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

 

Przewodniczący Rady - proszę o przegłosowanie przyjęcia zgłoszonych wniosków: 

1) wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały - w sprawie zmiany 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023 -2029 

Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 2 

do niniejszego protokołu. 

 

Za (11): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 

 

2) wprowadzenia do porządku sesji projektu uchwały - zmiany uchwały w sprawie 

zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 3 

do niniejszego protokołu. 

 

Za (11): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

Nieobecny radny (: Andrzejak Radosław) 
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3) wniosek o wycofanie z porządku sesji projektu uchwały-  w sprawie wyrażenia 

zgody na przystąpienie Gminy Borek Wlkp. do Projektu w ramach Krajowego 

Planu Odbudowy i Zwiększenia Odporności (KPO) Inwestycja B2.2.2 pn. 

„Instalacje OZE realizowane przez społeczności energetyczne. Działanie 

A1.Rozwój istniejących Klastrów Energii. Poddziałanie A1b: rozwój istniejących 

klastrów energii (klastry z koncepcją rozwoju)”. 

Za przyjęciem wniosku głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny i nikt nie wstrzymał się 

od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 4 

do niniejszego protokołu. 

 

Za (11): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 

 

Przewodniczący Rady przedstawił porządek sesji po wprowadzonych zmianach: 

Punkty od 1 do 6 -  bez zmian 

Pkt. 7. Podpunkty od 1) do 6) bez zmian 

 

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023 – 2029; 

8) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego. 

  

Pkt. 8 i 9  bez zmian 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Za przyjęciem porządku sesji po wprowadzonych zmianach głosowało 11 radnych, nikt nie 

był przeciwny i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego 

głosowania imiennego stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu. 

 

Za (11): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 
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Ad. 3 . Przyjęcie protokołu z obrad LVIII sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący Rady stwierdził, że radni mieli możliwość zapoznania się z treścią protokołu 

z LVIII sesji Rady Miejskiej, która odbyła się w dniu  03 sierpnia 2023 roku i był wyłożony 

na stanowisku ds. obsługi Rady Miejskiej, Burmistrza oraz kadr. Następnie zapytał czy radni 

zgłaszają uwagi do protokołu. 

 

Żadnych uwag nie zgłoszono.  

W związku z powyższym Przewodniczący Rady prosił o przegłosowanie jego przyjęcia. 

Za przyjęciem protokołu z LVIII sesji Rady głosowało 11 radnych, nikt nie był przeciwny  

i nikt nie wstrzymał się od głosowania. Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego 

stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (11): Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, Gałczyński Jacek, 

Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, Osowicz Artur, 

Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

Nieobecny radny (1): Andrzejak Radosław 

 

Ad. 4. Sprawozdanie z działalności Rady Powiatu. 

Przewodniczący Rady – sprawozdania na dzisiejszą sesję były zamieszczone na stronie 

internetowej oraz było przesłane radnym na pocztę e-mail.  

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza. 

Uwag nie zgłoszono. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu. 

 

Ad. 6. Interpelacje i zapytania radnych. 

Nie wpłynęła interpelacja oraz zapytanie. 

 

Ad. 7. Rozpatrzenie i podjęcie uchwał w sprawie: 

1) zmian budżetu i w budżecie na rok 2023 

Skarbnik Gminy przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 
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Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 9 do niniejszego 

protokołu. 

 

Uchwała Nr LIX/476/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Wynik głosowania imiennego:  

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

2)  sprzedaży nieruchomości gruntowej niezabudowanej stanowiącej własność 

Gminy Borek Wlkp.  

Przewodniczący Rady  przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 11 do niniejszego 

protokołu. 
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Uchwała Nr LIX/477/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

3) likwidacji Przedszkola Samorządowego w Borku Wlkp. wchodzącego w skład 

Zespołu Szkolno- Przedszkolnego w Borku Wlkp. 

Przewodniczący Rady przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LIX/478/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

4)  wyłączenia Przedszkola Samorządowego w Borku Wlkp. z Zespołu Szkolno –     

Przedszkolnego w Borku Wlkp.  

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 
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b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 15 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LIX/479/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

5) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci publicznych przedszkoli 

prowadzonych przez Gminę Borek Wlkp.  

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a)  Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b)  Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c)  Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Innych uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 17 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LIX/480/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 
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Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

6) zmieniająca uchwałę w sprawie utworzenia Żłobka Publicznego w Borku Wlkp.  

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 19 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LIX/481/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

7) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Borek Wlkp. na lata 2023-2029 

Skarbnik Gminy  przedstawiła uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 
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Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 21 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LIX/482/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 

 

8) zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu długoterminowego 

Przewodniczący Rady Tomasz Pawlak przedstawił uzasadnienie do projektu uchwały. 

Po czym Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem, prosząc o opinię Komisji 

Rady: 

a) Rewizyjna – opinia pozytywna; 

b) Oświaty i Spraw Społecznych – opinia pozytywna; 

c) Finansów, Rozwoju Gospodarczego i Obszarów Wiejskich – opinia pozytywna. 

 

Uwag nie zgłoszono. 

Wobec powyższego Przewodniczący Rady zarządził głosowanie. 

Za podjęciem uchwały głosowało 12 radnych, nikt nie był przeciwny, nikt nie wstrzymał się 

od głosowania.  

Protokół z przeprowadzonego głosowania imiennego stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 

protokołu. 

Uchwała Nr LIX/483/2023 w w/w  sprawie stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Wynik głosowania imiennego: 

Za (12): Andrzejak Radosław, Dopierała Michał, Chałupniczak Leszek, Florczyk Damian, 

Gałczyński Jacek, Gawroński Romuald, Jakubiak Marcin, Kubiak Andrzej, Malicki Roman, 

Osowicz Artur, Pawlak Tomasz, Przybylak Magdalena 
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Ad.8. Wolne głosy, wnioski i informacje. 

Radny Artur Osowicz - większość społeczeństwa prawdopodobnie też jest z tematem 

zaznajomiona, a ta część, która tematu nie zna, musi się dowiedzieć. Mianowicie, chodzi o 

pomysł budowy tuczarni na działce sąsiadującej z Sanktuarium. Myślę, że sprawa nie jest 

nikomu obojętna, dlatego trzeba powiedzieć stanowcze nie tego rodzaju pomysłom. Wiem, że 

społeczeństwo działa. Powstała petycja wyrażająca sprzeciw budowie tuczarni trzody 

chlewnej. Wiadomo, że Burmistrz podejmuje ostateczną decyzję w takiej sprawie, natomiast 

żeby nie czuł się osamotniony, musimy go wesprzeć w tym temacie, chociażby podpisując 

wspomnianą petycję. Petycje są dostępne do podpisu z tego, co się orientuję w dwóch 

miejscach w Borku Wlkp. i staram się jeszcze zweryfikować prawdopodobnie również u 

księdza proboszcza. Jest również pomysł na podpisywanie petycji po mszach świętych 

niedzielnych. Osobiście, gdy dowiedziałem się o budowie fermy trzody chlewnej na 

wspomnianym miejscu myślałem, że to jest ponury żart. I myślę, że nie ma nikogo, kto 

wcześniej byłby w stanie sobie wyobrazić, że w takim miejscu może powstać ferma trzody 

chlewnej. Pomijając już tak ważne względy ochrony środowiska, ale biorąc też pod uwagę 

aspekt estetyczno-krajobrazowo-wizualny, nie można zgodzić się na budowę fermy trzody 

chlewnej w tym miejscu. Myślę, że byłaby to sprawa bez precedensu, gdyby ludzie wysyłali 

pocztówki z Borku Wlkp., gdzie na jednej fotografii mamy widok kościoła sąsiadującego z 

fermą trzody chlewnej, dlatego mam pytanie do Burmistrza, jeżeli można odpowiedzieć, na 

jakim etapie jest sprawa i co ewentualnie można w tym temacie zrobić. 

 

Burmistrz - już na Komisji w poniedziałek przedstawiałem radnym sytuację związaną z tą 

inwestycją. Każdy, kto tylko chce może, nie ważne czy z gminy Borek Wlkp., Polski, czy ze 

świata złożyć wniosek o inwestycje na danym terenie. Taki wniosek wpłynął do Gminy Borek 

Wielkopolski. W momencie, kiedy wniosek wpływa, Burmistrz musi wszcząć postępowanie. 

I takie postępowanie wszcząłem zgodnie z przepisami. Na tym etapie jest dostarczanie 

różnego rodzaju dokumentów. Jeżeli to wszystko zostaje spełnione, swoje opinie wydają 

instytucje typu Sanepid, Wody Polskie czy Regionalna Dyrekcja Ochrony Środowiska. 

Przepisy określają, czy do pewnej wielkości musi być raport środowiskowy czy nie. W tym 

przypadku raport nie musi być, jednak RDOŚ zażądał raportu środowiskowego. I zgodnie z 

przepisami Sanepid wyraził pozytywną opinię, Wody Polskie wyraziły pozytywną opinię, 

RDOŚ, jak już powiedziałem, zażądał raportu środowiskowego. Kiedy zostaje złożony raport 

środowiskowy, Burmistrz występuje o konsultacje społeczne, czyli opinie mieszkańców. My 

nawet na tym etapie nie jesteśmy. Społeczeństwo wiadomo, że się interesuje, wcale się nie 
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dziwię, ponieważ miejsce, w którym miałaby ta chlewnia powstać, jest to płaskowyż, na 

którym niegdyś mieścił się Zdzież, ta stara część, najstarsza naszego miasta, od którego to 

prawa miejskie przejął Borek. W tamtej części znajdowały się pierwsze dwa kościoły, które 

dziś nie istnieją, a później to miejsce przyniesiono. Jest to pod względem archeologicznym, 

jak i historycznym, bardzo ważne dla nas miejsce. Bardziej widziałbym tam rozwój miasta 

Borek Wlkp. w tamtą stronę, niż chlewni, zwłaszcza że jest to na linii, jak jest słusznie 

zauważone, kościół, cmentarz. To jest logiczne, że tam takie rzeczy nie powinny powstać. 

Tam istniały kiedyś gospodarstwa, ale innego typu. Dlatego też w porozumieniu z 

miejscowymi działaczkami jestem w kontakcie, nie ukrywam, bo jestem instytucją jako 

Burmistrz, ale jestem też mieszkańcem tego miasta i tej gminy jako Marek Rożek. Dlatego też 

jako jeden z pierwszych podpisałem się pod tą petycją, która jest skierowana do mnie. 

Dziwnie, to wygląda, ale jak już podkreślam, ja jestem instytucją w tym przypadku, a jako 

obywatel mam prawo również protestować przeciwko takiej sytuacji. Dlatego też tego rodzaju 

protesty społeczne są mi bardzo potrzebne. Również Towarzystwo Przyrodnicze i nie tylko 

odezwali się. Będą również składać swoje petycje, żeby było tego jak najwięcej, bo gdyby 

nawet taki raport środowiskowy został do mnie złożony i RDOŚ stwierdziłby, że spełnia 

warunki, ja mam prawo w oparciu o protest społeczny nie podpisać. Jak ja nie podpiszę, a nie 

podpiszę, już od razu to oświadczam oficjalnie, inwestor może skierować sprawę do 

Samorządowego Kolegium Odwoławczego. Samorządowe Kolegium Odwoławcze po 

zbadaniu sprawy ponownie, może mi nakazać podpisać. I tu zaczyna się dylemat. Ja jednak 

jestem święcie przekonany, ponieważ jeżeli dojdzie do sytuacji związanej z raportem 

środowiskowym, że wtedy odezwie się wiele różnych innych instytucji, konserwator 

zabytków, mimo że nie sięga, to spraw konserwatorskich, ale jest prawie przy nich, następnie 

różnego rodzaju inne instytucje, choćby kościelne. Nie chcę tu wymieniać, prasa, telewizja, 

środków jest wiele, nie należy w tej chwili na tym etapie w ogóle tematu ruszać, bo nie będę 

ukrywał, że inwestor odwiedził mnie w dniu wczorajszym. Przedstawiłem mu swoje 

stanowisko, jako Burmistrz od początku, że jestem przeciwny, i z wypowiedzi inwestora 

wyglądało, że raczej wniosek wycofa. I temat będzie zakończony. Ale dopóki tego nie zrobi 

oficjalnie, uważam, że ludzie winni się wypowiedzieć, winni podpisywać protest i protesty 

powinny do mnie wpłynąć. Bo nigdy nie wiadomo, czy inwestor zdania nie zmieni. Nie 

bronię nikomu żadnej inwestycji na terenie gminy Borek Wielkopolski, wręcz zachęcam, ale 

miejsce na pewnego rodzaju inwestycje muszą być odpowiednio wybrane. Nie może być też 

wolna amerykanka, że najpierw budujemy, a później dopiero następuje jakaś organizacja. Tak  
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też nie wolno robić. Nie chce się po prostu więcej mówić, ale społeczeństwo ma różne 

dostępne środki, o których mi mówić nie wolno, a jako mieszkaniec tej gminy, jako 

Burmistrz, mogę też brać udział w tego typu protestach. Także myślę, że ta sprawa zakończy 

się dla nas wszystkich pozytywnie. Bardzo się cieszę, że jest taki odzew społeczny, że ludzie 

to zauważyli i że wspólnymi siłami uporządkujemy wiele kwestii, nawet tych najbardziej 

spornych, które dziś być może wyglądają nawet źle w niektórych miejscach, ale i te sprawy 

da się uregulować w odpowiedni sposób.  

 

Radny – Michał Dopierała -  pandemia się już skończyła nawet oficjalnie, no i chciałbym 

zobaczyć czy przeżyli tą pandemię nasi powiatowi radni, chociaż byśmy chcieli zobaczyć, jak 

wyglądają po tym prawie trzyletnim okresie nieobecności, także trochę pytań różnych jest. 

Chciałbym ponowić to, co jakiś czas zapytuję.  

 

Burmistrz - jeszcze w kwestii informacyjnej, na ostatniej sesji, radny Leszek Chałupniczak 

zgłosił wniosek w sprawie pozyskania gruntów z zasobów KOWR-u pod budowę remizy  

i siedziby dla koła gospodyń wiejskich. Pisma odpowiednie zostały wystosowane. Mamy 

pierwszy pozytywny odzew. Oczywiście mamy mnóstwo warunków do spełnienia, jak to było 

w przypadku Jawor, jednak myślę, że temat pociągnie się dwa, a może i trzy lata, ale jest na 

dobrej drodze i jest taka możliwość.  

 

Ad.9. Zakończenie. 

W związku z wyczerpaniem  porządku obrad oraz brakiem innych głosów 

Przewodniczący Rady – Tomasz Pawlak zakończył LIX sesję Rady Miejskiej Borku Wlkp. 

 

  Protokołowała      Przewodniczący Rady 

 

Wiesława Wójcik          Tomasz Pawlak 


